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Dolgozatomban a székely lófajta sorsának alakulását, hasznosítási irányzatait és a 

fajtarekonstrukciós programot vizsgáltam. A szakirodalmak elolvasását és feldolgozását 

követően felmerült bennem számos kérdés, így kérdéseimet összegyűjtöttem egy kérdőívben 

és felmértem a lovasok véleményét a témában.  

Vizsgálatom legfőbb célja volt kideríteni, hogy hallottak-e már egyáltalán a lovasok a székely 

lófajtáról. További kérdéseim a használati irányzatokra vonatkoztak, illetve fontosnak tartottam 

kideríteni, hogy kinek milyen ötlete van a fajta népszerűsítésére. Nagyrészt a várt válaszokat 

kaptam, hiszen a válaszadók nagy része a közösségi oldalakat és a bemutatókat javasolta a fajta 

népszerűsítésére. Érkezett egy nagyon jó ötlet is miszerint a Nemzeti vágtán is ki kellene 

próbálni az egyedeket, úgy gondolom ennek nagy sikere lehetne. A válaszadók többsége 

vásárolna is ilyen lovakat, ha lenne rá lehetőség, illetve a legtöbben lovastúrázásra, 

lovasiskolában és hagyományőrző rendezvényeken használná őket.  

Szakdolgozatomban a szakirodalmi áttekintés és a kutatásom is alátámasztják a székely lovak 

sokoldalúságát és a fajtára jellemző jó tulajdonságokat. Tehát elsősorban érdemes lenne 

népszerűsíteni a fajtát különböző módszerekkel, majd Magyarországnak is bekapcsolódni a 

tenyésztésbe mert így véleményem szerint sokkal nagyobb ütemben emelkedhetne az 

egyedek száma, ez pedig elengedhetetlen, hiszen természetesen a fajta fentmaradása a cél. 


